
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 358 

 

На 27 април 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проект на решение относно възстановяване на внесени 

депозити. 

  Докладва: Любомир Георгиев 

2. Доклади по дела, жалби и сигнали. 

  Докладва: Росица Матева 

3. Доклад относно искане за изплащане на възнаграждения на 

ОИК. 

  Докладва: Ерхан Чаушев 

4. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Росица Матева, Йорданка Ганчева, 

   Любомир Георгиев, Гергана Стоянова, Силвия 

   Стойчева, Елка Стоянова, Красимир Ципов, 

   Севинч Солакова 

 

ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия 

Стойчева. 

ОТСЪСТВАТ: Димитър Димитров, Цветозар Томов, Емил 

Войнов, Георги Баханов, Цветанка Георгиева. 
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Заседанието бе открито в 11,00 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Комисията, и г-жа 

Росица Матева – зам.-председател.  

 

* * * 

 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

8 членове сме в залата и можем да започнем днешното заседание на 

Централната избирателна комисия. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проект на решение относно възстановяване на внесени 

депозити с докладчик господин Димитров. 

2. Доклади по дела, жалби и сигнали с докладчик – аз. 

3. Доклад относно искане за изплащане на възнаграждение на 

ОИК – докладва колегата Чаушев. 

4. Доклади по административни преписки с докладчици: аз, 

Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, Гергана Стоянова, Силвия 

Стойчева, Елка Стоянова, Красимир Ципов и Севинч Солакова. 

Колеги, има ли предложения за допълване на дневния ред? 

Не виждам. 

Подлагам го на гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

От днешното заседание отсъстват колегите Томов, Баханов и 

Георгиева поради ползване на отпуск. В командировка са колегите 

Войнов и Димитров. Колегата Нейкова, знаем, че е на изслушване в 

Народното събрание и след приключване ще се присъедини към нас. 

 

Започваме с втора точка от дневния ред: 

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ.  
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Ще ви докладвам жалба от „Икономедия“ срещу Решение 

№ 4-НС от 31 март 2023 г. на Централната избирателна комисия. 

Жалбата е до Софийски районен съд. Комплектувана е преписката, 

така че ще бъде внесена в Софийски районен съд за разглеждане – 

вх. № НС-20-108/26.04.2023 г. 

Следващият ми доклад в тази точка е преписка с вх. № НС-

15-536/18.04.2023 г., изпратена от РИК – Пазарджик. Това е 

административнонаказателна преписка по започнато производство 

от РИК – Пазарджик, с взети решения по установено нарушение на 

правилата на провеждане на предизборна кампания. Съставени са 

актове за установяване на административно нарушение и преписката 

е изпратена на Централната избирателна комисия за продължаване 

на действията след изтичане на правомощията на районната 

избирателна комисия. 

Възложих на звено „Правна дейност“ да извърши проверка на 

преписката и да изрази становище как да бъдат продължени 

действията от Централната избирателна комисия по довършване на 

преписката съгласно чл. 57, ал. 1, т. 27а от Изборния кодекс. 

 Становището на звено „Правна дейност“ е, че следва да бъде 

извършена справка за лицата, по отношение на които е установено 

нарушение в Национална база данни „Население“, за адресите, които 

имат регистриран постоянен и настоящ, за да бъде извършено 

повторно връчване на акта за установяване на административно 

нарушение, тъй като районната избирателна комисия е направила 

опити да ги връчи, но на адреси, част от които не са постоянните на 

лицата, а са в администрациите, в които работят, и са върнати в 

цялост книжата. 

Предложението е да се продължат съдопроизводствените 

действия по този начин, да се извърши проверката, да се изпратят 

актовете за връчване на постоянните адреси. Ако не бъдат получени, 

да бъде извършено връчването чрез обявление на интернет 

страницата на ЦИК, и след това да бъдат издадени съответните 

наказателни постановления или необходимите актове за довършване 
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на производството. Това е моето предложение за действие. Всичко 

това да бъде възложено на звено „Правна дейност“ за подготвяне на 

съответните актове. 

Има ли някакви други предложения? Не виждам други 

предложения. 

Подлагам на гласуване така направеното предложение. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 6 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Силвия Стойчева); против – 3 (Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Севинч Солакова). 

Колеги, следващият ми доклад в тази точка е писмо с вх. № 

ЦИК-00-154-8/25.04.2023 г. и към него вх. № ЦИК-00-154-

8/25.04.2023 г. 

С тези две писма процесуалните представители на 

Централната избирателна комисия по Търговско дело № 822/2022 г. 

ни изпращат Разпореждане № 2716/20.04.2023 г. на Софийски 

градски съд, както и уточнителна молба от ищеца по делото за 

становище. 

Колеги, обсъдихме това разпореждане и уточнителната молба 

в работна група и предлагам да бъде изпратена молбата с данните, 

които се съдържат в нея, на „Информационно обслужване“ АД за 

проверка на твърденията дали и кои машини са използвани в 

изборите на 11 юли, 14-и и 21 ноември. 

Има ли други предложения? Не виждам. 

Подлагам го на гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

Други доклади в тази точка? Не виждам. 

 

Преминаваме към трета точка от дневния ред: 
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ДОКЛАД ОТНОСНО ИСКАНЕ ЗА ИЗПЛАЩАНЕ НА 

ВЪЗНАГРАЖДЕНИЯ НА ОИК. 

Заповядайте, колега Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, докладвам ви получено 

искане за изплащане на възнаграждение от ОИК – Плевен, за дадено 

дежурство и проведено заседание. Заседанието е проведено на 

14 април 2023 г., на което са прекратени пълномощия на общински 

съветник и е обявен следващият от съответната листа.  

На заседанието са присъствали председател, двама зам.-

председатели, секретар и 11 членове. 

Дадено е и дежурство на 12 април 2023 г. от председател и 

член за подготовка на материалите за заседанието. 

По преписката има контролен лист и счетоводна справка, 

поради което предлагам да се изплатят възнагражденията за 

дежурството в размер на 117, 04 лв. и за заседанието – 937,65 лв., със 

съответните осигуровки. 

Предлагам да се изплати исканото възнаграждение от ОИК – 

Плавен – вх. № МИ-27-43/20.04.2023 г. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

становище по предложението? Не виждам. 

Подлагам на  гласуване предложението на докладчика. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Докладвам и още една преписка, 

уважаеми колеги. С вх. № МИ-27-44/21.04.2023 г. сме получили 

искане за изплащане на възнаграждение от ОИК – Ловеч, за дадено 

дежурство от председател относно подготовка на заседание. 

Дежурството е дадено на 19 април 2023 г., а заседанието е 

проведено на 24 април 2023 г., на което са присъствали председател, 

2 зам.-председатели и 9 членове, на които също са прекратявани 

пълномощия и са обявявани следващи от листата. 
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По преписката има контролен лист и счетоводна справка.  

Предлагам да се изплатят възнагражденията за дежурството в 

размер на 63,84 лв., а за заседанието – 720,86 лв., със съответните 

осигуровки. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

становища по предложението? Не виждам. 

Подлагам го на гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Докладвам за сведение – плавно, към 

административни преписки преминавам. С вх. № ПВР/НС-6-11 от 

Район „Одесос“, Община Варна сме получили от кмета на района 

протоколи и съответните заповеди за отваряне на запечатано 

помещение във връзка с провеждана проверка относно гласуване в 

нарушение на Изборния кодекс. Изваждали са съответния 

избирателен списък и са го предоставили на съответните органи по 

тази преписка. Докладвам за сведение. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря.  

 

Последният доклад на колегата Чаушев беше в четвърта 

точка:  

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Колеги, в тази точка ще ви докладвам няколко писма. 

Писмо с вх. № НС-04-02-203/24.04.2023 г. – от ОД на МВР – 

Варна, разследващ полицай по досъдебно производство 

№ 107/2023 г. иска информация за номерата и подредбата на 

политическите партии в кандидатските листи за изборите за народни 

представители на 2 април и информация за това има ли 

регистрирано в кандидатските листи за Избирателен район – Варна, 

лице с името С.   Т.? В листата на коя политическа партия е 

включено това лице и какъв е номерът на преференцията му в нея? 
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Във вътрешната мрежа в папката с моите инициали е 

подготвен отговор – проектът на писмото е с проектен номер 6799. 

Предлагам ви да изпратим на разследващия полицай Решение 

№ 1714-НС/01.03.2023 г. на Централната избирателна комисия, с 

което са определени номерата в бюлетината и поредността на 

вписването на партиите и коалициите, като им укажем, че на 

интернет страницата на РИК – Варна, в секция „кандидатски листи“ 

е публичен и достъпен начинът на подреждане на кандидатските 

листи в бюлетината, и по втория въпрос, че в кандидатската листа на 

ПП ГЕРБ, която е регистрирана с Решение № 301 от 26 февруари, е 

регистрирана под № 3       С.              Д.                      Т., който е и 

номерът на преференцията й. Да изпратим и двете решения като 

приложение. 

Други предложения? Не виждам. 

Колеги, подлагам на гласуване отговора. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

Следващият ми доклад е писмо от МВР, 05 РУ при СДВР – 

София, с вх. № НС-04-02-88/06.03.2023 г. С това писмо разследващ 

полицай И. изисква справка на коя дата и пред кое лице е 

предоставен списък на избиратели, подкрепящи регистрацията на 

коалиция „Демократична България – Обединение“, за участие в 

изборите за народни представители на 2 октомври 2022 г. 

Подготвен е отговор в моя папка с проектен номер 6785, като 

предложението е да изпратим копие от входящия регистър на ЦИК, 

с който са приети документите на „Демократична България – 

Обединение“, за участие в изборите на 2 октомври и посочим 

членовете на Централната избирателна комисия, които са ги приели. 

Подлагам на гласуване отговора. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 
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Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

Следващият ми доклад е писмо отново от МВР, 05 РУ от друг 

разследващ полицай. С това писмо се иска информация за данни за 

служителя, приел заявление с вх. № 5-8 от 9 ноември на Сдружение 

„Зона за трансатлантически просперитет – наблюдателна мисия 

България“ – име на служителя, адрес и телефон за връзка, 

оригинална декларация по образец (Приложение № 45) на името на 

С.    К.  Г. с посочено ЕГН. 

Подготвен е отговор на писмо с проектен номер 6785, като се 

предлага да се предоставят заверени копия както от декларацията на 

С.   Г., така и от входящия регистър. 

Колеги, тук отново ви предлагам да добавим, че оригиналът 

на декларацията – посочено е в писмото, се съхранява в Централната 

избирателна комисия и достъп до нея може да бъде предоставен на 

място в Централната избирателна комисия след предварително 

уведомление. 

Становища и предложения по текста на писмото? Не виждам. 

Подлагам го на гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

Последният ми доклад в тази точка е писмо с вх. № НС-10-

97/26.04.2023 г. – молба от Стефан Янев, в качеството му на 

председател и представляващ ПП „Български възход“. Моли да им 

бъде предоставен препис от протокола от ГД ГРАО във връзка с 

извършена проверка на списък на избиратели, подкрепящи 

регистрацията на партията за участие в изборите на 2 април. 

Подготвен е отговор на писмо с проектен номер 6811, с което 

ви предлагам да предоставим заверено копие от протокола от 

15 февруари 2023 г. от ГД ГРАО с вх. № НС-04-03-19/15.02.2023 г. 

Становища по предложението? Не виждам. 
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Подлагам го на гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

Следващ докладчик в тази точка – колегата Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

писмо за сведение с посочен вх. № МИ-15-120-11/26.03.2024 от 

деловодството, а госпожа Нейкова ми го е разпределила на 26 април 

– може би има техническа грешка в датата. 

Става въпрос за приложено ни изпратено влязло в сила 

Решение № 340 на ОИК – Търговище, за предсрочно прекратяване 

пълномощията на кмета на община Търговище и общински 

съветници. Докладвам го за сведение и за класиране съобразно наше 

протоколно решение. 

Докладвам вх. № ЦИК-07-42-3/25.04.2023 г. – покана за 

Лятна академия 7. Докладвам за сведение и приключване на 

преписката. 

Докладвам и писмо с вх. № НС-04-02-97/10.03.2023 г., с което 

от МВР, РУ „Полиция“ – Казанлък, ни е поискана информация 

относно избирателна листа на политическа партия и номера на 

партията, под който е участвала в изборите. Става въпрос за 

информация във връзка с досъдебно производство. 

Изготвен е проект на писмо, който е във вътрешната мрежа, 

до вниманието на разследващия полицай с прилагане на 

информацията. 

Предлагам с протоколно решение да изпратим писмото. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

становище по предложението за текста на писмо? Не виждам. 

Подлагам го на гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 
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Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Докладвам писмо с вх. № ПВР/НС-

04-2-59/02.03.2023 г. Посочено е, че е напомнително писмо от ОД на 

МВР – Шумен, РУ – Нови пазар.  

Със същото писмо във връзка с преписка по описа на Районна 

прокуратура – Шумен, по наш сигнал, който е изпратен до РП – 

София, ни молят да се предостави информация относно лице – дали 

е подало заявление за гласуване, потвърдено ли е и относима 

информация във връзка със съответния сигнал. 

Предлагам с оглед процедиране на тази преписка да изпратим 

писмо с искане на информация от изпълнителя във връзка с 

проверката и обработката на заявленията за гласуване извън 

страната. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, текстът 

на писмо е във вътрешната мрежа. 

Моля за становища. 

Подлагам го на гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. 

№ МИ-22-15/26.04.2023 г., като лицето, което ни пита, иска 

официално наше становище относно въпрос, отговорът на който, по 

мое мнение, се съдържа във „Въпроси и отговори за местни избори 

2023 г.“  

Лицето сочи, че са намерили следния коментар от ЦИК, като 

има и конкретен въпрос – предлагам го за сведение и запознаване.  

Моля да се запознаете и за следващо заседание евентуално да 

преценим дали да изпратим отговор, или да доразвием рубриката 

„Въпроси и отговори“. 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Следващ 

докладчик – колегата Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам, първо, с вх. № НС-22-

420 от гражданин на Република България, който задава въпрос дали 

има грешка при калкулациите във връзка с цитирани от него данни 

от резултати от изборите. Докладвам това, разбира се, със 

съответните материали, представляващи снимки от страницата с 

резултати от изборите на 2 април 2023 г. 

Твърди, че има грешка. Предлагам това писмо за сведение. 

Предлагам за запознаване писмо с вх. № ЦИК-06-3-

55/26.04.2023 г. от „Сиела Норма“. Писмото е разпределено за 

становище на съответните хора от администрацията. Писмото е в 

отговор на наше писмо във връзка с данъчните фактури. Предлагам 

го само за запознаване на този етап. 

Следващото писмо е озаглавено „Искане за достъп до лични 

данни“ и е с вх. № ЦИК-11-20/25.04.2023 г. от господин           А.       

Р., който е посочил свои лични данни в написаното писмо и моли да 

му бъде предоставен достъп до – цитирам „Съхраняваните от вас 

мои лични данни, описание на техния вид, обем, както и правно 

основание за тяхната обработка“. 

Смятам, че така написаното писмо трябва да остане за 

сведение, поради това че е прекалено общо.  

Ако някой от Централната избирателна комисия предложи 

друго, сега е моментът. 

Следващото писмо, което докладвам, е от Държавна агенция 

„Национална сигурност“. Във връзка с наше писмо те ни отговарят с 

вх. № НС-23-262, което е в папката на господин Войнов, с което са 

определени във връзка с изчисляването на хеш сумата, както е 

цитирано в писмото, двама техни представители и е определено на 

кои дати може да се уточнят, за да се извърши съответното действие 

в изпълнение на проверка във връзка с писмо на ДАНС до ЦИК. 

Докладвам го за сведение и по-късно за писане на писмо за достъп. 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Следващ 

докладчик – колегата Гергана Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви само за 

сведение вх. № НС-09-77/16.03.2023 г. – постановление за 

прекратяване на наказателно производство на Районна прокуратура 

– Ямбол, което е от 18 ноември 2022 г. Установи се, че вече е 

докладвано от мен на 24 ноември. Очевидно, повторно ни е 

изпратено, поради което го докладвам само за сведение, тъй като с 

него вече сме се запознавали и сме предприели необходимото. 

Докладвам ви за сведение постановление за спиране на 

досъдебно производство с вх. № НС-09-62/22.02. на Районна 

прокуратура – Стара Загора, отново за сведение. 

Също така докладвам писмо с вх. № МИ-09-12/26.04.2023 г. 

от Национална следствена служба към Прокуратурата на Република 

България, с което ни уведомяват за назначена експертиза относно 

разследване по посочено производство, определеното вещо лице, 

както и посочени материали, които следва да бъдат предоставени в 

оригинал за извършване на експертизата. 

Ще възложа на директор дирекция „Администрация“ да 

бъдат подготвени материалите, които се изискват, за извършване на 

експертизата, както и да бъде уточнено с вещото лице подходящо 

време за неговото посещение и предоставянето на тези материали, за 

да бъде извършена експертизата. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

прекъсвам заседанието за 10 минути почивка за проветряване на 

залата. 

 

(След почивката.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия с доклади в точка 

четвърта. 

Госпожа Стойчева е следващ докладчик. 
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СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: С вх. № МИ-9-13/26.04.2023 г. в 

Централната избирателна комисия е получено искане от Национална 

следствена служба.  

Във връзка с досъдебно производство с цитирания в искането 

номер, образувано по прокурорска преписка по описа на Районна 

прокуратура – Сандански, се иска да бъдат предоставени документи, 

които да покажат дали са гласували и в коя избирателна секция на 

изборите за общински съветници и кметове на изборите на 

27 октомври 2019 г. посочените лица със съответното ЕГН. 

Предлагам да изпратим това искане по компетентност до 

кмета на община Сандански, тъй като исканата информация следва 

да се намира в общинската администрация на чиято територия 

евентуално са секционните избирателни комисии, с копие до 

Националната следствена служба. Проектът на писмо е в папка с 

мои инициали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – няма. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: С вх. № МИ-04-02-4-1/29.03.2023 г. е 

получено напомнително писмо от СДВР, 06 РУ във връзка с 

прокурорска преписка по описа на Софийска районна прокуратура, с 

която се изисква да бъде предоставена информация дали посоченото 

в преписката лице със съответно ЕГН е упражнило правото си на 

глас на последните местни избори през 2019 г. Ако да – колко пъти и 

къде, както и да бъдат посочени имената и ЕГН на членовете и 

председателите на съответната секционна избирателна комисия в 

Район „Триадица“ и в Район „Красно село“. 

Предлагам да изпратим това писмо от СДВР по 

компетентност до кмета на Район „Триадица“, Столична община и 
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до кмета на Район „Красно село“, Столична община за изготвяне на 

съответната справка с копие до СДВР. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказване. Няма. 

Режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева); против – няма. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, с вх. № ПВР/НС-9-

45/16.03.2023 г. от Окръжен следствен отдел – Кърджали, 

Прокуратура на Република България е получено искане до 

Централната избирателна комисия да бъде предоставена 

информация за следното: данни, три имена и ЕГН на председателя и 

членовете на секционна избирателна комисия с посочения номер в 

град Истанбул, Република Турция в изборите за президент и 

вицепрезидент за народни представители на 14 ноември, както и 

заверени копия от актовете за тяхното назначаване. Освен горното, 

се иска да бъдат представени и заверени копия на всички налични 

документи във връзка с упражненото право на глас в посочената 

секция от цитираното в преписката лице, включително списъци за 

гласуване и подписана от лицето декларация в тази връзка. 

Централната избирателна комисия вече е предоставила 

информация по първата част от искането, и това е станало още през 

месец януари. В преписката е налично изпратеното писмо с исканата 

информация и затова предлагам, след като набавим необходимите 

копия, които се искат във втората част, да изпратим само тази 

информация до прокуратурата. Към този момент го докладвам за 

запознаване, след като бъде набавена необходимата информация, ще 

докладвам изпращането на писмото. 

Колеги, получено е искане от заместник-кмета на община 

Костенец за отваряне на запечатано помещение във връзка с 

архивиране на изборни книжа и материали. 
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Предлагам да изпратим писмо до заместник-кмета на 

общината за това как се осъществява достъп до запечатани 

помещения, определени за съхранение на изборни книжа и 

материали, с цел тяхното предаване на Държавна агенция „Архиви“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания?  

Моля да гласуваме. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Елка Стоянова, заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви преписки – вх. № 

МИ-09-10/05.04.2023 г. и вх. № НС-09-105/26.04.2023 г. – 

постановления за прекратяване на наказателно производство. 

Първият докладван номер е от Районна прокуратура – Варна. 

Прекратяват наказателно производство 91/2022 г. поради 

липса на съставомерност на деянието от субективна страна. Може да 

се запознаете със съдържанието на постановлението в моя папка. 

Следващият номер е по отношение на досъдебно 

производство, образувано при Районна прокуратура – Варна, 

475/2022 г., което също се прекратява на същите основания. 

Тъй като не откривам основания за оспорването им, ви ги 

докладвам само за сведение и запознаване. От субективна страна 

деянията не са извършени. 

Следващият вх. № ПВР/НС-9-37-1 го докладвам за сведение, 

тъй като е предоставен на администрацията за събиране на 

информацията, изискана от Окръжна прокуратура – Бургас, 

Окръжен следствен отдел по отношение на лице по образувано 

досъдебно производство № 16 за престъпление по чл. 168, ал. 2 от 

Наказателния кодекс. Когато съберем информацията, ще предложа 

проект на отговор до разследващия орган. 

Докладвам ви предложение за писмо до „Информационно 

обслужване“ АД във връзка с извършване на справка по отношение 
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на едно лице. Запитването е от разследващ полицай към СДВР и е 

необходимо установяване местоположението на лицето във връзка с 

извършване на процесуално следствени действия с негово участие. 

Касае информация дали е подавана декларация за гласуване пред 

Централната избирателна комисия, или друг документ за гласуване. 

Моля да погледнете проекта на писмо. Формулиран е въпрос: 

подавало ли е посоченото в писмото лице заявление за гласуване 

извън страната в изборите за народни представители на 2 октомври и 

на 2 април – вх. № ЦИК-04-02-8/09.02.2023 г. 

Ако нямате коментари или бележки към писмото, да го 

подложим на гласуване, но тъй като имам и още две писма в този 

контекст, отново до „Информационно обслужване“ АД – вх. № НС-

04-2-72, и вх. № НС-04-02-71 – другото, ви моля да подложим на 

гласуване трите писма едновременно до „Информационно 

обслужване“ АД и впоследствие да бъде изготвена окончателната 

справка с отговор към запитващия разследващ орган, както и вх. № 

ПВР/НС-04-2-52-2. Това са номерата, които изпращаме на 

„Информационно обслужване“ АД. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по трите 

проекта на писма с проектни номера 6805, 6806 и 6507 във връзка с 

докладите на колегата Стоянова имате ли изказвания или 

предложения по текста – да поискаме съответните данни от 

„Информационно обслужване“ АД? Няма. 

Моля да ги гласуваме заедно. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – няма. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Имам два доклада за сведение. От РП – 

Благоевград, с вх. № НС-09-68-1/06.04.2023 г. – не съм подготвила 

проект на писмо, тъй като трябва да изискам информация от 

„Информационно обслужване“, моля да подложим на гласуване 

изпращането на такова писмо, за да се движи преписката в срок, 
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която касае запитване по отношение на лице, срещу което има 

образувано досъдебно производство. Има влязло в законна сила 

решение на Районен съд – Благоевград.  

Запитването е дали осъденото лице след последното наше 

писмо, с което вече сме уведомили, се е регистрирало като кандидат 

за участие в избори, провеждани на територията на Република 

България. 

Тъй като това е преписка, по която периодично изпращаме 

информация, моля за протоколно решение да изпратим писмо на 

„Информационно обслужване“ АД, с което да ги запитаме дали 

някъде в листите е било регистрирано за участие това лице, за да 

отговорим на Районна прокуратура – Благоевград. 

Колеги, перифразирам си предложението за протоколно 

решение – да се извърши справка от наличната информация в 

Централната избирателна комисия и да се отговори на запитващия 

орган. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по доклада 

на госпожа Стоянова – след като проверим в базата данни, ще бъде 

изготвен и отговор. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Последното, което искам да докладвам, е 

за сведение и запознаване. Касае приключилите избори извън 

страната. 

Работна група „Избори“ към МВнР, господин Иван Кондов, 

постоянен секретар, ни препраща писмо, получено при тях, от лице, 

участвало в секционна избирателна комисия – секретар на СИК, в 

Йерапетра, остров Крит. Поставят се въпроси относно начина, по 

който се подготвят съставите на секционните комисии извън 

страната – въпрос, който и преди е обсъждан.  

Поставени са и въпроси, които не са от компетенцията на 

Централната избирателна комисия, по-скоро имат публицистичен 

характер. Докладвам ви го за сведение и запознаване – вх. № НС-04-

01-51-2/26.04.2023 г. 



18 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– господин Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № ПВР/НС-

04-2-67/05.04.2023 г. – писмо от ОД на МВР – Русе, с което искат да 

предоставим информация относно това коя политическа партия или 

коалиция е била регистрирана с бюлетина № 32 и бюлетина № 105 – 

може би се има предвид преференция № 105, в изборите за Народно 

събрание, президент и вицепрезидент, проведени на 14 ноември 

2021 г.  

В моя папка от днес ще видите проект на отговор до ОД на 

МВР – Русе. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова); против – няма. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Докладвам ви вх. № ПВР/НС-9-48-

1/19.04.2023 г. – писмо, от Окръжен следствен отдел към Окръжна 

прокуратура – Хасково, с което ни уведомяват, че през месец март са 

ни изпратили искане за получаване на информация във връзка с това 

да бъдат предоставени оригиналните списъци на избирателна секция 

под съответния номер в град Измир, Република Турция за 

проведените на 14 ноември 2021 г. избори за президент и 

вицепрезидент и за народни представители, както и поименен 

списък на членовете на секционната избирателна комисия под същия 

номер в град Измир, Република Турция. Молбата е да предоставим в 

срок до 27 април исканите документи.  

Колеги, възложил съм на администрацията да подготвят 

отговор в рамките на днешния работен ден. 
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Моля, госпожо Председател, да се подложи на гласуване 

изпращането на информацията, за да може да отговорим в рамките 

на деня. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания или предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева); против – 1 

(Севинч Солакова). 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам вх. № МИ-09-

11/12.04.2023 г. – постановление за прекратяване на досъдебно 

производство от РП – Варна, с което ни уведомяват, че прекратяват 

досъдебно производство под № 1423/2022 г. за престъпление, водено 

по чл. 168, ал. 1 от Наказателния кодекс. 

Предлагам това постановление да не бъде обжалвано. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова); против – няма. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Докладвам за сведение вх. № НС-06-

206/26.04.2023 г. – писмо от община Маджарово, с което ни 

изпращат документи във връзка с отваряне на запечатано 

помещение. Към писмото има заповед на кмета на община 

Маджарово, както и протокол за извършените действия във връзка с 

отварянето на запечатаните помещения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължавам по тази точка. 

Госпожо Солакова, заповядайте. 
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СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам писмо с вх. 

№ ЦИК-03-9/24.04.2023 г. от главния секретар на Министерския 

съвет във връзка с плана за адаптиране за работа с евро на 

информационни системи, които обработват финансова информация. 

Приложен е въпросник – за запознаване ви го докладвам. След като 

бъде изготвена справка, ще го върна отново на доклад. 

За сведение ви докладвам и вх. № ЦИК-02-29/26.04.2023 г. от 

главния секретар на Народното събрание за временно изключване на 

централния сървър в сградата на 29 април от 9,00 до 12,00 ч. във 

връзка с ремонтни дейности. 

За сведение ви докладвам вх. № МР-06-1/26.04.2023 г. – от 

кмета на община Челопеч сме получили информация във връзка с 

внесено предложение и насрочено заседание на Общинския съвет на 

28 април тази година. Предложението е за провеждане на местен 

референдум с посочен въпрос. Датата, предвидена за местния 

референдум, е 18 юни тази година. 

Писмо с вх. № ЦИК-99-50-2/24.04.2023 г. – от VIVACOM, 

имаме писмо-запитване по повод постъпила от тях оферта. Ще 

предоставя за включване към общата преписка – за сведение. 

Колеги, в Централната избирателна комисия е постъпило 

писмо с вх. № НС-04-02-193 или индекс 93 от 11 април 2023 г. от ОД 

на МВР – Враца. По отношение на едно лице се иска да се 

предостави информация дали е участвало като застъпник и 

наблюдател, или в друго качество в изборите за 48-мо и за 49-то 

Народно събрание. След извършена проверка се установява, че 

лицето в нито едно качество не е участвало в изборите за 48-мо и 49-

то Народно събрание.  

В тази връзка ви докладвам и писмо с вх. № НС-00-

236/26.04.2023 г. – за лицето, последно има данни да е участвало 

като кандидат за кмет в общите избори за общински съветници и за 

кметове през 2019 г. Освен това, в писмото на разследващия 

полицай от ОД на МВР – Враца, се иска да бъдат предоставени 
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одобрени образци на бюлетини за изборите за 48-мо и 49-то Народно 

събрание.  

В проекта на отговор предлагам да уведомим разследващия 

полицай за това, че в изборите се гласува с бюлетини, които 

отговарят на образеца на бюлетината съгласно изборните книжа, 

както и на изискванията на чл. 161 от Изборния кодекс. 

Предлагам ви да допълним отговора, като уточним, че 

предпечатните образци се одобряват с решение на съответната 

районна избирателна комисия за изборния район в изпълнение на 

решенията за осъществяване на контрол, и те са публикувани на 

интернет страницата на Централната избирателна комисия – 

Решение № 1266/15.08.2022 г. и Решение № 1644/13.02.2023 г. В 

публикуваното във вътрешната мрежа няма, но ще посочим 

линковете към тези страници на РИК от произведените избори за 48-

мо и 49-то Народно събрание, откъдето може да се разпечата 

конкретният образец. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир 

Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Писмо – вх. № НС-26-52/10.04.2023 г. 

от Печатницата на БНБ, с което писмо помолиха в срок до 21 април 

тази година да потвърдим параметрите на хартията и да посочим 

количеството на необходимите ролки за машинно гласуване за 

предстоящите редовни избори за общински съветници и за кметове  

В тази връзка с обсъждане на работна група, включително и 

проведената среща вчера с представители на Печатницата на БНБ, 

предлагам да изпратим писмо – проектът е във вътрешната мрежа 

6803, да посочим прогнозно количество необходими ролки за 

машинно гласуване за изборите за общински съветници и за 
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кметове. Относно параметрите да изпратим – ще  помоля за 

редакция, минималните изисквания към хартията, посочени от 

производителя на СУЕМГ. 

В проекта на писмо ще добавя модела машини, както са 

посочени в ЦИК-00-16/18.01.2023 г. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Имате ли 

предложения, изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, във вътрешната мрежа има 

11 писма до прокуратурите във връзка със списъка на гласувалите в 

нарушение и повече от един път – тук става дума за списъка на 

гласувалите повече от един път. 

Лицата са гласували преимуществено извън страната. За 

някои от тях има данни за гласуване и в страната. Във всички тези 

писма посочваме, че сезираме районната прокуратура по постоянния 

адрес на лицата. 

За три от лицата, тъй като за всички тях извършихме 

проверка дали са подавали заявление за гласуване още преди да 

сезираме първоначално компетентната районна прокуратура, се 

установява, че са подали заявление по електронен път през 

страницата на Централната избирателна комисия. За тях е 

извършена проверка, и тъй като притежават избирателни права, са 

включени в избирателните списъци. Тези факти са описани в самите 

писма. 

За едно от лицата, независимо че е било подало заявление и 

независимо, че е било включено в избирателен списък, в секцията, в 

която гласува – № 556, лицето е дописано. Този факт също е отразен 

в проекта на писмото. 
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Изпращаме заверено копие от писмото на ГД ГРАО и 

прилагаме получените в Централната избирателна комисия 

приложения от ГД ГРАО – те са заверени копия от страници, като 

заверката е на съответното ТЗ ГРАО, където е извършена 

проверката, а в ЦИК оставяме заверени копия от тези заверени 

образци. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

проектите на писма до съответните прокуратури има ли изказвания 

или предложения? 

Ще ги подложа заедно на гласуване, както ги виждате във 

вътрешната мрежа, със съответните проектни номера. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева); против – няма. 

 

Продължаваме с първа точка: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ВЪЗСТАНОВЯВАНЕ 

НА ВНЕСЕНИ ДЕПОЗИТИ. 

Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам проект на решение в 

папка с мои инициали с проектен номер 1896 относно 

възстановяване на внесени депозити и във връзка с невъзстановени 

засега внесени депозити от партии и една коалиция. На две от 

партиите и коалицията Централната избирателна комисия е отказала 

регистрация, а едната партия е регистрирана от Централната 

избирателна комисия за участие в изборите за народни 

представители на 2 април 2023 г., но партията не е регистрирала 

кандидатски листи. 

Предлагам с представения проект Централната избирателна 

комисия да вземе решение, с  което да възстанови внесените 

безлихвени депозити в съответните банкови сметки на партиите и 

коалицията, на които е отказана регистрация. 



24 

Не възстановява внесения депозит от партия „ВМРО – 

БЪЛГАРСКО НАЦИОНАЛНО ДВИНЖЕИЕ“. 

Невъзстановената сума от депозита да се преведе по 

съответната сметка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по така представения проект на решение. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 1 

(Росица Матева). 

Решението е № 1919-НС/27.04.2023 г. 

Заповядайте, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, гласувах „против“, тъй като 

смятам, че не следва да се възстановява депозита на политически 

партии и коалиции, на които е отказана регистрация, а следва да 

бъде преведен по сметка на Националната здравноосигурителна каса 

във Фонда за лечение на деца. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, поради 

изчерпване на дневния ред закривам заседанието на Централната 

избирателна комисия и насрочвам следващото за вторник, 2 май 

2023 г., от 10,30 ч. Благодаря. 

 

(Закрито в 12,40 ч.) 

 

 

    ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Камелия Нейкова 

 

    СЕКРЕТАР: 

       Севинч Солакова 

 

Стенограф: 

  Стефка Аличкова 


